

[This question paper contains 2 printed pages.]

Your Roll No.....

Sr. No. of Question Paper : 7305

J

Unique Paper Code : 2012202401

Name of the Paper : ARABIC TEXT, GRAMMAR & TRANSLATION - IV

Name of the Course : BA (with Arabic)

Semester : IV

Duration : 3 Hours

Maximum Marks : 90

Instructions for Candidates

1. Write your Roll No. on the top immediately on receipt of this question paper.
2. Unless otherwise required in a question, answers may be written either in English or in Hindi or in Arabic or in Urdu; but the same medium should be used throughout the paper.

Attempt any ~~five~~ questions.

All questions carry equal marks.

1. Translate any **one** of the following phrases / sentences into English:

(A)

المدرس: كم أخا لك يا محمد؟ محمد: لي أخ واحد. المدرس وكم أختا لك؟ محمد:
لي أختان. المدرس: كم عجلة للدراجة يا حامد؟ حامد: لها عجلتان. المدرس: كم
عيدا في السنة يا زكريا؟ زكريا: في السنة عيدان. هما عيد الفطر وعيد الأضحى.
المدرس: يا إبراهيم، أ أبوك تاجر كبير. كم سيارة عنده؟ إبراهيم: ثلاث سيارات.

(B)

ليلي: يا سلمى، أفي فصلك طالبات من الصين واليابان؟ سلمى: نعم. في فصلنا
خمس طالبات من الصين وأربع طالبات من اليابان، وثمانى طالبات من
إندونيسيا. ليلي: وفي فصلنا ثلاث طالبات من الهند، وست طالبات من الفلبين
وسبع طالبات من الكويت. سلمى: كم أختا لك يا ليلي؟ ليلي: لي ثلاث أخوات.
سلمى: و كم أخا لك؟ ليلي: لي خمسة إخوة.

P.T.O.

2. Re-write any **one** excerpt of the Q. No. 1 with full vowel sign.
3. Write al-Mazi conjugation of any **two** of the following verbs with full vowel signs:

ذهب، نصر، خرج، نظر

4. Discuss and illustrate the impact of Harful-Jarr on the words coming after it.
5. Correct and rewrite the following phrases / sentences with translation:

i. ثلاثة رجال

ii. كتاب الولد

iii. الطالبة الجديدة

iv. الكليات القديمة

v. أساتنتي الكرام

6. Define and illustrate the همزة الوصل وهمزة الفصل or أبواب الفعل الثلاثي .المزيد فيه
7. Rewrite the following verbs with the change required due to الحروف الناصبة للمضارع

a. يذهب

b. يرمي

c. ينظرون

d. يعملون

e. تتكبين

8. Write your own **five** Arabic sentences using any **five** of the following words:

مكتبة، كراسية، الجدار، أبيض، البريد، مدرسات،

شارع، مزار، المقرر الدراسي، مجلس الأمن